
PROTOKÓŁ NR XLVI/18  

z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 31 stycznia 2018 r. 

 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram XLVI posiedzenie rady gminy 

Kostomłoty. Witam na dzisiejszej sesji pana wójta, pana sekretarza, pana skarbnika, 

radnych gminnych, pana radnego powiatowego członka zarządu Kazimierza Bubę, pana 

Wicestarostę Powiatu Średzkiego Grzegorza Pierzchalskiego, państwa sołtysów, 

kierowników jednostek organizacyjnych gminy, pracowników UG oraz wszystkich 

obecnych na dzisiejszej sesji. Informuję, że w sesji uczestniczy 14 radnych (nieobecny 

radny Marian Fita), zatem rada ma moc podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał proponowany porządek obrad.  

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie programu sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 28.11.2017 r. 

4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

6. „15 minut dla wyborców”.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Kostomłoty dla obszaru położonego w obrębie Mieczków. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2018. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2018. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie wytypowania sołectwa do uczestnictwa w programie 

Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXII/120/12 Rady Gminy 

Kostomłoty z dnia 24 kwietnia 2012 r. w sprawie przyjęcia „Programu usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Kostomłoty”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Kostomłoty na rok 2018. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji stałych Rady Gminy 

Kostomłoty na rok 2018.  

14.  Sprawozdania z działalności komisji w roku 2017. 

15.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        

16.  Wnioski i zapytania. 

17.  Sprawy bieżące. 

18.  Zakończenie obrad XLVI sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy są jakieś uwagi do porządku  

obrad?  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Prosiłbym o wprowadzenie do porządku obrad trzech 

projektów uchwał: 

I. w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu na dofinansowanie 

zadania pn. „Rozbudowa Stacji Uzdatniania Wody w miejscowości Wilków Średzki” 

(to jest pożyczka w wys. 2.778.800 zł) 

II. w sprawie  wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości położonej w 

miejscowości Godków, stanowiącej własność Gminy Kostomłoty (to jest cmentarz 

poniemiecki, ponieważ mieszkańcy chcą mieć własny cmentarz do pochówku i to 

jest przekazanie w formie darowizny na rzecz Parafii Rzymskokatolickiej w 
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Gościsławiu) 

III. w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości zabudowanej, 

położonej w miejscowości Osiek, stanowiącej własność Gminy Kostomłoty (wójt 

odczytał § 1projektu uchwały). 

Bardzo bym prosił o przyjęcie tych projektów. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kto z państwa radnych jest za 

wprowadzeniem do porządku obrad I projektu uchwały wnioskowanego przez pana 

Wójta, proszę o podniesienie ręki? 

kto jest za – 14 głosów 

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad II projektu uchwały 

wnioskowanego przez pana Wójta, proszę o podniesienie ręki? 

kto jest za – 14 głosów 

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad III projektu uchwały 

wnioskowanego przez pana Wójta, proszę o podniesienie ręki? 

kto jest za – 14 głosów 

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Kto z państwa radnych jest za przyjęciem porządku z przyjętymi zmianami, proszę o 

podniesienie ręki?   

kto jest za – 14 głosów 

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Porządek został przyjęty jednogłośnie. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie programu sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 28.11.2017 r. 

4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

6. „15 minut dla wyborców”.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Kostomłoty dla obszaru położonego w obrębie Mieczków. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2018. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2018. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie wytypowania sołectwa do uczestnictwa w programie 

Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXII/120/12 Rady Gminy 

Kostomłoty z dnia 24 kwietnia 2012 r. w sprawie przyjęcia „Programu usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Kostomłoty”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Kostomłoty na rok 2018. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji stałych Rady Gminy 

Kostomłoty na rok 2018.  

14.  Sprawozdania z działalności komisji w roku 2017. 

15.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        

16.  Wnioski i zapytania. 

17.  Sprawy bieżące. 

18.  Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu 

na dofinansowanie zadania pn. „Rozbudowa Stacji Uzdatniania Wody w 
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miejscowości Wilków Średzki”. 

19.  Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości położonej w miejscowości Godków, stanowiącej własność Gminy 

Kostomłoty. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości zabudowanej, położonej w miejscowości Osiek, stanowiącej 

własność Gminy Kostomłoty. 

21. Zakończenie obrad XLVI sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zanim przejdziemy do dalszego 

procedowania porządku obrad, witam na dzisiejszej sesji panią Annę Kuriatę, 

przedstawiciela Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego i oddaję jej głos w sprawie 

przybliżenia sprawy ważnej dla wszystkich rolników. 

 

Anna Kuriata-Rajska przekazała informacje dotyczące składania wniosków o przyznanie 

płatności bezpośrednich oraz płatności obszarowych PROW przez internet od 2018 r. i 

zwróciła się do sołtysów o przekazanie mieszkańcom przygotowanych ulotek na ten 

temat. 

 

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Uwagi do projektu protokołu nie 

wpłynęły. Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu w przedłożonej wersji, proszę o 

podniesienie ręki: 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 4. 

Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  

dnia od dnia 12.12.2017 r. do dnia 29.01.2017 r.   

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 

(projekty uchwał). 

2. Złożenie wniosku o płatność dla projektu „Kompleksowa kanalizacja Gminy 

Kostomłoty miejscowości Piotrowice i Kostomłoty wraz z budową sieci 

wodociągowej” dofinansowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego  

Województwa Dolnośląskiego na lata 2014-2020. 

3. Złożenie wniosków o płatność dla projektu „Zakup lekkiego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego dla OSP w Kostomłotach” do WFOŚiGW i Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego. Chciałem państwa 

poinformować, że miesiąc temu zakończyła się można powiedzieć nawet walka na 

szczeblu wojewódzkim, na szczeblu centralnym (Komenda Główna Państwowej 

Straży Pożarnej). Otrzymaliśmy gratisowo samochód do Osieka (duży) i ten 

samochód dostaliśmy gratis, czyli mamy tutaj wyposażenie Kostomłoty i Osiek. 

Do Osieka poszedł jak państwu kiedyś wspominałem samochód z Kosomłot mały 

tzw. ratowniczy, gdzie też jest doposażany i część już jest doposażony, prawe w 

90% do ratowania życia, czyli mamy tutaj jakby chodzi o sprawy OSP na dzień 

dzisiejszy w miarę możliwości jest to wszystko ok. 

4. Wydanie zarządzeń w sprawie: 

- rozpatrzenia uwag wniesionych do projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Kostomłoty dla obszaru położonego w obrębie Mieczków; 

uwaga była jedna o wycofanie z mpzp pewnego obszaru, ponieważ rolnik ma po 

prostu dużą inwestycję i by się nie mieścił w budowie jednorodzinnej 

- powołania komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela ubiegającego się o awans na 

stopień nauczyciela mianowanego 

- powołania Komisji Rekrutacyjnej na wolne stanowisko urzędnicze: stanowisko ds. 

księgowości i egzekucji należności 
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- powołania komisji do odbioru końcowego zadania inwestycyjnego: „Budowa 

tranzytu wodociągowego Godków-Paździorno wraz z siecią wodociągową do 

Osieczyny – II etap 

- informacji o ostatecznej wysokości dochodów i wydatków jednostek budżetowych 

Gminy Kostomłoty na 2018 r. 

- opracowania planu finansowego zadań zleconych z zakresu administracji rządowej 

oraz innych zadań zleconych Gminie na rok 2018. Chciałem się tutaj zatrzymać, jeśli 

chodzi o zakres zadań zleconych w zakresie administracji rządowej. My otrzymujemy 

tylko 46 tys. Jak byśmy policzyli te papiery, które są potrzebne itd. powinien 

pracować 1 pracownik. My zatrudniamy w USC 2 pracowników, natomiast ostatnio 

myśmy zwracali się chyba trzykrotnie do pana wojewody o dofinansowanie tych 

zadań, ponieważ wyliczaliśmy, że to nas więcej kosztuje, to o dziwo dostałem taką 

informację. To przelicza się wskaźnikiem, godzina pracy kosztuje 24 zł,  w tym są 

pochodne od płac itd., ale co jest uderzające, że przedstawiciel wojewody, dyrektor 

któregoś tam wydziału sformułował w ten sposób. Jeżeli gminy nie mają środków i 

nie mieszczą się w tych środkach to powinni wydłużyć załatwianie spraw 

mieszkańcom swoim, żeby zmniejszyć ilość zatrudnienia. Dla mnie czytając to, to był 

szok.  

- przekazania kierownikom jednostek organizacyjnych Gminy Kostomłoty uprawnień 

do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w 

latach następnych jest niezbędną dla zapewnienia ciągłości działania jednostki, i w 

których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy 

- powołania Komisji Rekrutacyjnej na wolne stanowisko urzędnicze: stanowisko ds. 

księgowości/kasjer 

- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2017 r. 

- powołania Komisji Rekrutacyjnej na wolne stanowisko urzędnicze: stanowisko ds. 

zaopatrzenia, usług melioracyjnych i zamówień publicznych; ogłosiliśmy już drugi 

konkurs, ponieważ pan Wielgus już od jutra pracuje w innej firmie. Chciałem państw 

poinformować, że są problemy  z naborem pracowników na stanowiska urzędnicze. 

Pensje, jakie mamy w urzędach, w administracji samorządowej czy państwowej to są 

bardzo niskie. Propozycja, ze pracownik dostanie 2.100, 2.200 netto na rękę to w 

tych czasach troszeczkę jest za niskie, dlatego w tym roku podnieśliśmy tylko o 3% 

płace. Ileś lat nie były podnoszone i jesteśmy w takiej troszeczku czarnej dziurze. 

Natomiast, jeśli chodzi o przemysł i inne gałęzie gospodarki to zaczynają wysysać i 

nie tylko w naszej gminie, ale generalnie w innych gminach czy starostwach także. 

Ogłosiliśmy drugi konkurs. Mamy zgłoszonych i będziemy teraz oceniać. 

- wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w dzierżawę na czas określony 

do 3 lat (obręb Kostomłoty – dz. nr 216/7 o pow. 0,6918 ha do dzierżawy 0,1230 ha 

– cel rolniczy) 

- powołania komisji do rozstrzygnięcia zapytania ofertowego dla zadania pn. 

„Dostawa sprzętu komputerowego do pracowni cyfrowej w Gimnazjum w 

Kostomłotach”; to jest ten ostatni etap, co boisko wielofunkcyjne i pracownia cyfrowa 

itd. Chcemy to zamknąć, z tym, że rozpatrywanie wniosków o płatności itd. odbywa 

się bardzo długo. Odbywa się długo. Może państwo zwróciliście uwagę, że złożenie 

wniosku ..……… kompleksowa kanalizacja gminy Kostomłoty. Ciągle coś się w 

generatorze wniosku zmienia itd. Nawet jest taka sytuacja, że o jeden grosz coś tam 

nie gra, bo ktoś tam zaokrąglił, czy urząd marszałkowski, trzeba od nowa cały 

procedować wniosek i ta nasza pani biedna już siedzi i tylko cały czas w tych 

cyferkach. Dziesięć lat by trzeba robić to samo. Takie wprowadzili wymagania. Nie 

wiem, może w pewien sposób, żeby samorządom obrzydzić, żeby jak najmniej 

wniosków składali. 

- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: 

„Przebudowa przepompowni ścieków w miejscowości Siemiodrożyce”. Był to drugi 

przetarg, pierwszy był dość wysoko od ceny, którą mieliśmy kosztorysowej. To był już 

kosztorys po weryfikacji, po aktualizacji, ponieważ każdy kosztorys ma ważność tylko 

pół roku został zaktualizowany. Cena generalnie poszła też w górę. W sumie brakuje 

generalnie wykonawców m.in. to co mieliśmy w kosztorysowej, szanowne komisje już 
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dzisiaj zaaprobowały to, że zwiększymy wydatki na tą przepompownię o 50 tys. 

ponieważ ona jest niezbędna.  

- ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych Gminy 

Kostomłoty w roku 2018 (z zakresu pomocy społecznej) 

- ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych Gminy 

Kostomłoty w roku 2018 (w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu w 

Gminie Kostomłoty) 

- określenia regulaminu pracy Komisji Konkursowej powołanej do rozpatrzenia ofert 

złożonych w ramach konkursu na realizację zadań publicznych przez organizacje 

pozarządowe i inne podmioty  prowadzące działalność pożytku publicznego w roku 

2018 

5. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 

 nadania numerów porządkowych – 2 

 podziału nieruchomości – 2 

 warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 2. 

 

 

Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 

podatków)  

w okresie od 08.12.2017r. do 18.01.2018r. 

 

 

Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 42 

2.  Decyzje dotyczące podatku 29, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (nakazy) 
5 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (przypisy/odpisy) 
24 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. Odroczenia Liczba ogółem =0,  z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne = 0 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne =0 

c. Umorzenia Liczba ogółem = 0 z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywna w części =0 

Pozytywne = 0 

    d. ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =4, z tego: 

 Odmowne = 0 

 Pozytywne =4 

4. 

Decyzje w sprawie zwrotu podatku 

akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego 

Liczba ogółem =0, z tego: 

                                                                                                                 Odmowne=0 

                                                                                                                 Pozytywne=0 
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Chciałem jeszcze szanownych radnych poinformować, że w miesiącu grudniu 

wymieniliśmy 2 piece w szkołach (w Karczycach, w Mieczkowie), ponieważ te piece były 

już zużyte, mieliśmy problem  z palaczami i teraz GOOSz łącznie z dyrektorami ustala 

proporcje zatrudnienia, i te piece zamontowaliśmy na ekogroszek. W tej chwili 

ekogroszek jest praktycznie podobny w cenie węgla, natomiast obsługa to jest 25% w 

stosunku do pieców węglowych. Tutaj jak już państwu mówiłem, kwestia SUW w 

Wilkowie. Zobaczymy, czekamy do podpisania umowy, ale dwóch mieliśmy oferentów. 

Jeden dał poniżej kwoty, którą mieliśmy w budżecie, a drugi bardzo dał wysoką.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję w tym punkcie. Nie 

widzę chętnych do zabrania głosu, więc zamykam ten punkt obrad.  

 

Ad.5. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tradycyjnie nie odczytujemy tego 

sprawozdania. Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych do zabrania głosu, więc zamykam 

ten punkt. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu).  

 

Ad.6. 

Krystyna Lech – Ja mam pytanie do wójta, może i do rady. Interesuje mnie coś takiego, 

nie tylko mnie, ale i mieszkańców, program o dofinansowanie pieców niskoemisyjnych. 

Czy w tym roku nasza gmina przystąpi już do tego, czy dalej nie? Z tego co wiem, 

wszystkie gminy ościenne mają coś takiego. Nawet wójt w swoim sprawozdaniu 

zauważył, że piec, który jest na węgiel, a piec na ekogroszek - jest mniejsza obsługa. 

Masę ludzi chciałoby wymienić. Raz, że to dla dobra środowiska, a dla nas wygoda.  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – My w wpf mamy na następny rok założone, że jakby do 

tych ekologicznych źródeł ciepła będziemy przystępować. Natomiast w tym roku nie 

mamy w budżecie. Taki był budżet, że musieliśmy te najważniejsze zadania inwestycyjne 

wprowadzić, natomiast tutaj jest tak, że w sumie gmina bierze na siebie z WFOŚiGW 

kredyt, dopłaca w sumie, koszt gminy jest 25%, pozostałe środki są jakby po stronie 

mieszkańców. Czyli jest później możliwość umorzenia 25%. W sumie razem ten piec 

kosztuje 75%, czyli jakby 50% mieszkaniec i 25% gmina. Z tym, że tak, jeśli chodzi o 

gminy m.in. Kąty, Kobierzyce, wszystkie po kolei, w ogóle nie korzystają ze środków z 

WFOŚ tylko własne środki przeznaczają w budżecie i to finansują, bo jest tyle tych 

ceregieli, i tyle jest problemów, że zrezygnowali z formy tej dofinansowania. Natomiast w 

tym roku nie mamy w budżecie, natomiast w prognozie finansowej na przyszły rok jest to 

ujęte. 

 

Krystyna Lech- Mam pytanie, czy mogłabym to dostać na piśmie, bo przy najbliższym 

zebraniu ….. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jak najbardziej dam pani na piśmie, że nie mamy tego w 

budżecie. 

 

Beata Andrejewicz - Mieszkańcy Jarząbkowic chcieli podziękować panu staroście za 

zrealizowanie zadania dotyczącego wycinki krzewów. Poczucie bezpieczeństwa 

mieszkańców wzrosło, tak że serdeczne dzięki. Czekamy na wyrównanie pobocza przy 

jezdni. Wiem, że to też jest w trakcie realizacji. Jeszcze jedna sprawa. Ostatnio mówiłam 

o tym znaku informacyjnym – ciąg pieszo-jezdny to tak przypominam, bo dalej nie ma 

tego, a wiadomo chodników nie ma na wsi. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w 

tym punkcie obrad? Nie widzę chętnych, więc zamykam ten punkt.  

 

Ad. 7. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Obradujemy nad wersją nr II, 

przekazaną radnym dzisiaj na posiedzeniu komisji. Projekt uchwały uzyskał pozytywną 
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opinię komisji na wspólnym posiedzeniu. Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnym, więc 

zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w wersji nr II, proszę o 

podniesienie ręki? 

  kto jest za  - 14 głosów za 

  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję w tym punkcie. 

Informuję, że do projektu uchwały na dzisiejszym wspólnym posiedzeniu komisji wójt 

wniósł autopoprawkę, która została pozytywnie zaopiniowana. Nie widzę chętnych do 

zabrania głosu. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały z 

autopoprawką wójta, proszę o podniesienie ręki? 

  kto jest za  - 14 głosów za 

  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 

opinię komisji na wspólnym posiedzeniu w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję w tym 

punkcie. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej 

wersji, proszę o podniesienie ręki? 

  kto jest za  - 14 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 10. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – W uchwale chodzi o miejscowość 

Szymanowice. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 

  kto jest za  - 14 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 

dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 14 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 12. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 

dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 14 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.13. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 

dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 
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  kto jest za  - 14 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.14. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – W materiałach państwo otrzymaliście 

sprawozdania komisji, jak również pozostałą część na dzisiejszym posiedzeniu komisji. 

Otwieram dyskusję, nie widzę chętnych do zabrania głosu, więc zamykam dyskusję. 

 

Ad. 15. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Na poprzedniej sesji zostały złożone 

dwa wnioski. Pani radnej Gawlik - pismo zostało przekazane do ANR i zapytanie radnego 

Fity - również uzyskał odpowiedź. 

 

Ad. 16. 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Panie wójcie ja tamtym razem prosiłam o to, żeby pan, 

pan przewodniczący Prawa i Porządku i pan przewodniczący rady gminy, a teraz 

ponawiam ten wniosek, pan i pan przewodniczący rady gminy, jeżeli to możliwe, 

zainteresowali się drogami osiedlowymi, i jeżeli pan wójt podtrzymuje to samo zdanie, 

które wtedy wypowiedział, ja prosiłam, żeby to było na piśmie. Ja bym bardzo poprosiła, 

niezależnie od tego, czy panowie to zrealizują, jednak to wszystko, co mi pan wtedy na 

sesji przekazywał, odpowiadał poproszę na piśmie, bo już wtedy prosiłam, żeby to było 

na piśmie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czyli jest to ponowienie wniosku. Nie 

widzę chętnych do zabrania głosu, więc zamykam ten punkt obrad. 

 

Ad.17. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Odczytał pismo, które wpłynęło do 

przewodniczącego rady, skierowane prze pana Mariana Fitę w dniu wczorajszym – 

(załącznik nr 2 do niniejszego protokołu).  

 

Jan Szwedo – W związku  z tym, że na wykonanie oświetlenia ulicznego w Budziszowie 

jest już gotowy projekt ja bym prosił o w miarę szybką realizację tego zadania.  

 

Ryszard Pisarek – Ja tylko tak w kilku zdaniach. Ponieważ poznałem tutaj troszeczkę 

temat skanalizowania naszej gminy Kostomłoty. Troszeczkę zaniepokoiła mnie 

przepompownia ścieków w Siemidrożycach. Ja rozumiem, że należy modernizować, tylko 

nie znam przyczyn, bo wydatkujemy środki i jaki jest powód, żeby tą stację w 

Siemidrożycach? Jest przetarg – przebudowa przepompowni ścieków. Ja zaznaczam, że ja 

jestem zdziwiony jako instalator instalacji sanitarnych, że raptem przepompownia, która 

była wybudowana w Siemidrożycach, okazuje się, że ją trzeba teraz modernizować. To są 

dodatkowe środki. Ja tutaj nie winuję pana wójt, bo stacja w Siemidrożycach, ile ona lat 

już jest? Stacje, ja pamiętam, na terenie Piersno, Jenkowice, Kostomłoty. To są te 

pierwsze stacje i one funkcjonują do dzisiejszego dnia, raptem jest jakiś błąd w sztuce, 

że ta przepompownia teraz należy ją zmodernizować, doprowadzić do jakiegoś użytku. To 

troszeczkę mnie denerwuje, bo jest projektant. Ja tu już na tej sesji mówiłem, że rada 

gminy Kostomłoty, znaczy UG Kostomłoty ma swoich inspektorów nadzoru. Ja tu jeszcze 

raz podkreślam. I tenże inspektor nadzoru przegląda tą dokumentację budowy, tej 

przepompowni, on reprezentuje nie wykonawcę, tylko reprezentuje właśnie UG. Ja 

chciałbym znać panie przewodniczący przyczynę. Co jest przyczyną, że tą 

przepompownię trzeba zmodernizować? Jest owszem, że modernizujemy, ale co tam 

takiego się wydarzyło nie wiem jako radny i dlatego będę dążył do tego, żeby taką 

odpowiedź mi przygotować. Jeżeli jestem przy przepompowniach naszych ścieków, żeby 

się znów nie okazało, bo mamy tu przepompownie, które już kilkanaście lat funkcjonują. 

Ja akurat do pani kierownik Puzio absolutnie nie mam pretensji, bo pani objęła tą funkcję 



  9 

nie tak dawno, tylko mam też pretensje do poprzedników, którzy reprezentowali ten ZGK, 

byli tymi kierownikami i oni odpowiadali, nie pan wójt, bo oni użytkują te przepompownie 

ścieków, wiedzą co tam jest, czy one zostały zmodernizowane w sensie, że taka 

modernizacja, lepiej to wygląda. Jako instalatora, bo trochę siedziałem w takiej 

przepompowni ścieków tutaj we Wrocławiu, w Przedsiębiorstwie Gospodarki Komunalnej, 

modernizowaliśmy, była wymiana pomp, innych rzeczy i trasy, i sieci. Mnie na dzień 

dzisiejszy, bo teraz jest wypowiedziana stacja w Siemidrożycach. Ja na dzień dzisiejszy, 

przepraszam najmocniej, że państwa obarczę, chciałbym wiedzieć, jaki jest stan 

techniczny naszych przepompowni ścieków na terenie gminy Kostomłoty, a ich jest 

naprawdę troszeczkę. Jak one zostały zmodernizowane, żeby się nie okazało, że nie 

będziemy mieli czym przepchać tych fekali do SUW w Piotrowicach. Na dzień dzisiejszy 

naprawdę, jestem tu od tej nowej kadencji, nie ma akurat, był poprzedni kierownik i o to 

prosiłem, bo to też jest tutaj w zakresie prawa i porządku publicznego. Na dzień 

dzisiejszy one są dla mnie nieznane i panie przewodniczący, jeśli pan pozwoli jeszcze 

troszeczkę, dlatego chciałbym znać i może koledzy radni, jaki mamy stan techniczny 

naszych przepompowni na terenie gminy Kostomłoty. To jest tyle, a ostatnio mam taką 

sprawę panie wójcie do pana. Ja przepraszam najmocniej do pana wójta mam, bo ja 

naprawdę wiem, że to jest ostatnia kadencja pana wójta. Panie wójcie zauważył pan, 

odzywają się głosy, którzy chcą kandydować wie pan na wójta. Chciałbym właśnie w tym 

temacie. Proszę państwa ja stwierdziłem publicznie na początku tej kadencji, że należy 

wymienić dozór techniczny. Mam tutaj na myśli, naprawdę, niech pan się na mnie nie 

pogniewa, jest taka Dolnośląska Izba Inżynierów Budownictwa. Tutaj pan powołuje 

komisje do odbioru tu, tu, tu. My wiadomo, że my jako radni podnosimy za budżetem, i 

my tutaj płacimy. Reprezentuje właśnie te duże środki finansowe, reprezentuje gminę ten 

dozór, czyli ten nadzór inwestycyjny, jest inspektor nadzoru. To jest pana prawa ręka. Ja 

tutaj nie widzę przedstawiciela gminy pana Bartoszewkiego. Bardzo bym prosił panie 

wójcie, że my jako radni mamy prawo, kto nadzoruje tymi pracami, później żeby nie były 

takie skutki jak w Siemidrożycach, że stacja nie tak dawno oddana i mamy tutaj 

problemy, że ją należy modernizować. I kończąc, i naprawdę chciałbym, żeby troszeczkę 

przebadać. Tutaj sprawa była u kolegi z Mieczkowa, sprawa dachu w szkole. 

Przysłuchiwałem się, też została odebrana powiedziałbym „kiszka”. I bym prosił 

niezmiernie, żeby pan wójt się przyjrzał, bo niestety zasiedzeni są tutaj, może należałoby 

zmienić tych inspektorów nadzoru, żeby ten inspektor nadzoru wiedział, że on 

reprezentuje nie wykonawcę, on reprezentuje wójta, ten inspektor nadzoru. Ja to mówię 

prosto w oczy i ja też jestem inspektorem nadzoru, i ja znam te sprawy. Ja zawsze 

karciłem takich inspektorów nadzoru, że raczej dbają o kieszeń wykonawcy, a nie dbają o 

kieszeń UG. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli chodzi o Siemidrożyce. Ta stacja ogólnie, ona jakby 

zgniła. Nie tylko beton, tam jest kwestia pomp, wszystko. Z tym, że tam jest dwie 

przepompownie, będzie jedna. I będzie z rurociągiem doprowadzającym już 

przygotowanym, że jeżeli trzeba będzie zwiększyć odbiór itd. Przyszłościowo ze 100, czy 

110 będzie na 160, żeby kwestia ilości ścieków. I tam trzeba to wykonać. Do każdego 

jednego przetargu, jakiekolwiek prace wykonujemy, jest zapytanie ofertowe. Ileś się 

zgłasza inspektorów, kwestia, też są warunki w ofercie, jakie spełniać, żeby wybrać tego 

inspektora nadzoru i to są wszyscy branżowcy. Od kanalizacji jest inny, elektryk jest inny, 

budowlany jest inny itd. Inspektor nadzoru to jest przedstawiciel tak jak pan mówi panie 

radny, przedstawiciel firmy, czyli gminy i z nim się współpracuje, z nim kontroluje się itd. 

Pracownicy, jak trzeba to i wójt jest od tego. Nie ma możliwości, żeby wykonać 

jakiejkolwiek inwestycji, żeby nie było inspektora nadzoru. To, co pan radny mówi, że w 

Mieczkowie „kiszka” była. Tam też był inspektor nadzoru, na odbiorze, ja byłem, był pan 

radny. Ja nie byłem w protokole wpisany, pan radny był. To wszystko było dobrze 

zrobione, czasem bywa tak, że się okazuje, jakieś ukryte są wady itd., ale najgorzej jak 

firma po wykonaniu gwarancji znika, nie ma firmy i wtenczas szukamy Pana Boga. No nie 

znajdziemy. Musimy czasem te prace dodatkowo wykonać. Także nie ma coś takiego, że 

cokolwiek by gmina robiła, nawet tutaj to ogrodzenie, co w tym roku musimy zrobić koło 

GOK, bo to już wstyd, to też musi najpierw być projektant, zrobić kosztorys, później 
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musimy ogłosić w zależności od wartości kosztorysowej zapytanie ofertowe, czy przetarg 

itd. Pod wszystkie inwestycje musimy mieć inspektor nadzoru. Nie ma możliwości, 

żebyśmy cokolwiek bez inspektora nadzoru wykonywali. Proszę nie mylić, bo my jesteśmy 

gminą małą. My nie mamy inspektorów własnych nadzoru itd. My mamy stanowiska tzw. 

pojedyncze. I teraz mam taką sytuację. Jeden konkurs ogłosiliśmy na stanowisko pana 

Wielgusa, który zajmuje się m.in. zamówieniami publicznymi, melioracją, elektrycznymi 

rzeczami się teraz zajmował. I teraz jeden konkurs, praktycznie nie było z kogo wybrać, a 

teraz ogłosiliśmy drugi i proszę państwa będziemy wybierać. I też będę miał przerwę, 

jakby ciąg pracy. Są to stanowiska pojedyncze. Co innego są w dużych gminach, jak w 

Kątach Wr. czy Środzie Śląskiej, gdzie są wydziały. Wydział infrastruktury, pracuje 5-10 

osób. U nas w wydziale infrastruktury – jedna osoba. Czasem łatamy dziury, ale po 

prostu nie ma możliwości przy tylu mieszkańcach, przy takich dochodach gminy, żeby 

rozbudować sztab ludzi.  

 

Ryszard Pisarek – Ja panie wójcie jedną rzecz. Ja jestem też wykonawcą, znam się trochę 

na tych sprawach. Ja mam do pana, może ja sprzedam panu taką wiadomość. To jest 

taka wiadomość dla pana. Może publicznie o tym powiem. Proszę państwa, jeżeli mam 

wykonawcy, który wygrywa przetarg, zadowolony jestem bardzo, to po to ten inspektor 

jest, że ma sprawdzić, jakie materiały wbudowuje w tą przepompownię ścieków. Proszę 

państwa się okazuje, że ktoś wygrywa tańszy przetarg, ale powiem panu tak szczerze, 

wkłada buble, montuje buble, montuje takie pompy. Dlatego jest moje takie 

spostrzeżenie, że niestety trzeba patrzeć nie na dokumenty ładnie, piękne opisane, tylko 

jeszcze na materiały jakie są wbudowane w tą budowę. Dla mnie to jest dziwne proszę 

państwa, że beton się rozsypuje. O przepraszam. Domy poniemieckie jakoś się nie 

rozsypały. Raptem nowy fundament się rozsypał, czyli wiadomo, jakie materiały są 

wbudowane. I tutaj właśnie jest patrzenie tego inspektora nadzoru. Ja muszę państwu 

powiedzieć. Jak ja robiłem przepompownię ścieków dla Miejskiego Przedsiębiorstwa raczej 

Wodociągów we Wrocławiu, wbudowywałem, to musiałem inspektor nadzoru z detalami, 

jakie materiały tam wbuduje, jakie pompy tam wbuduje. On mi kazał. Jeżeli on mi 

zaakceptował, że tak to może, to zamontować. Dlatego chciałbym, żeby to tutaj też tak 

było przestrzegane.  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja z panem się całkowicie zgadzam. My wszystko to co 

montujemy, czy studnie, to mamy atesty. Beton taki i taki. Na wszystko mamy atesty. Nie 

ma możliwości studni zamontować, żeby nie było atestu. Nie ma możliwości, żeby pompy 

były zamontowane inne niż my mamy w specyfikacji przetargowej. Mamy atest i nawet co 

my robimy jeszcze, dalej idziemy, gdzie mamy sprawdzone studnie, które się montuje 

poszczególnych firm, że one dają gwarancje, że one będą x lat. Nawet idziemy w tym 

kierunku. Także my atesty mamy na wszystko. To nie ma tak, że cokolwiek można 

odebrać prace nie mając atestu. Przecież nie będzie odbioru robót. Inspektor nadzoru się 

nie podpisze pod tym, także wszystko jest. Natomiast ma pan rację, to co zostało czasem 

montowane, są przypadki, że jest atest, a może być całkiem coś innego, ale jak my to 

mamy sprawdzić.  

 

Iwo Iwaszków – Chciałbym się zapytać, jaka jest żywotność takiej stacji? Czy gwarancja 

obejmuje tą żywotność? Jaka jest gwarancja na wykonawstwo? 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Gwarancje kiedyś były 2-3 lata, teraz są gwarancje w 

sumie 5 lat. Tak organizujemy przetargi, że gwarancje w zależności od tego, tutaj chyba 

żeśmy zakładali 5 lat pani kierownik, tak? 

 

Barbara Kuriata-Puzio - Niektóre są nawet 10 lat gwarancje. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Tutaj jest automatycznie ta gwarancja. Musi być 

gwarancja. 

 

Iwo Iwaszków - Jaka jest żywotność? Dlaczego pytam. Pan przewodniczący powiedział 
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ileś lat, a ta jedna padła. Coś jest nie tak z tą stacją. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja się zgadzam panie radny. Jest taka sytuacja.  

 

Iwo Iwaszków - Pan wójt mówi, że tam wszystko zgniło, a ja mam informacje, że tylko 

obejma, tak? 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie, nie.  

 

Iwo Iwaszków - W takim razie, jeżeli wszystko zgniło to dlaczego, jakie są powody, że 

tam zgniło, w innych nie? 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – W zależności po pierwsze ile przepływa ścieków, po 

drugie, jakie ścieki płyną. Mamy miejscowości, gdzie np. przepompownie działają 

bezawaryjnie, czyli ścieki sobie ładnie płyną, bo mamy społeczeństwo wyedukowane. 

Mamy takie miejscowości, gdzie cały czas zalewa, wylewa itd. I teraz w zależności od 

tego, ile mieliśmy tych zalań, wylań to też kwestia jest tej żywotności.  

 

Jan Szwedo -…….jako mieszkaniec nieskanalizowanej miejscowości, czekającej na 

kanalizację, a pieniążki idą na konserwacje, remonty. Konserwacja rozumiem, ale 

przebudowę właściwie niedawno tak, bo według mnie kanalizacja niech ma 15 lat to ona 

powinna według mnie taka studnia 50 lat przynajmniej według mnie, bo rozmawiam z 

ludźmi, którzy konserwują takie rzeczy i muszą wiercić poniemieckie studnie, i muszą 

kilka wierteł użyć, żeby przewiercić ścianę taką starą betonową. Natomiast trafiają się te 

nasze niestety, w których idzie jak w maśle. To mi się wydaje, że to jest przyczyna, ale z 

tego co ja słyszę wszystko gra na papierze. No niestety, nie o to chodzi. Na papierze 

niech sobie nie gra nawet, ale niech to funkcjonuje, ale mi się wydaje, że to o to chodzi, 

ale poza tym chciałem zapytać też o taką jedną rzecz. Bierzemy tego kierownika nadzoru, 

czy inspektora nadzoru, który ma pieniądze za to, że ma dla nas robić dobrą robotę. Jaka 

jest jego odpowiedzialność, bo jeśli on ma mierzyć skalę wykonawcy i ma być wszystko 

gra na papierze, i pojedzie, i zostajemy z takim bigosem. Nie wiem, może się mylę, ale 

wydaje mi się, że nikt tu chyba nigdy nie tknął żadnego inspektora tak na przestrzeni 

tego co ja wiem, może z wyjątkiem gimnazjum coś tam się działo. To tylko jedyny, a poza 

tym …. I tak to będzie. Ja przepraszam, nie chciałbym tutaj nikogo urazić. Chciałbym, 

żeby coś zostało zmienione w tym temacie, żeby nie traktowano gminę jako tego, który 

tam łatwa robótka, duże pieniążki. I bez odpowiedzialności. Tego bym bardzo pragnął, 

żeby tu jednak na ręce wykonawcy, tak jak pan powiedział, że jeśli wbudowuje cokolwiek 

niech to będzie zaakceptowane i podpisujący się pod tym inspektor, zwłaszcza w 

Siemidrożycach to powinniśmy dotrzeć do tego, kto to był i jakby rozliczyć z tego. Być 

może nie on zawinił. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ale w jaki sposób pan chce rozliczyć?   

 

Jan Szwedo - Nie wiem w jaki. Ja jestem szarym obywatelem tej miejscowości. Tym 

sposobem, jak będziemy dalej tak robić  to nigdy nie dożyję kanalizacji i będziemy mieli 

niestety środowisko zdegradowane, bo oprócz tego jeszcze rada, przepraszam, że to 

przytoczę, odprowadzamy ścieki dużo drożej niż ci, co mają kanalizację i wizja 

skanalizowania naszych miejscowości jest żadna. Przykro to mówić. Im dłużej jestem 

radnym to niestety muszę tą smutną wiadomość ludziom przekazywać, że coraz dalej, 

coraz dalej, a teraz mówię, to raczej myślcie o swoich przydomowych oczyszczalniach, bo 

nie ma nadziei. I tyle, co będę ludziom mydlił w głowie. I chyba to tak jest, bo teraz 

mamy studnie w Siemidrożycach, w Wilkowie też trzeba zrobić, bo też jest źle. Czy w 

Siemidrożycach wpadł ktoś na pomysł mądry, że będzie jedna zamiast dwóch, a 

wcześniej gdzie był projektant? Nie wymyślił tego, to było tak trudne. Czy może teraz się 

coś nowego urodziło? 

  

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Szanowni państwo, my możemy sobie mówić itd. Proszę 
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mi dać, mam na Siemidrożyce panie radny inspektora, który będzie nadzorował i 

podpisze, że daje na 30 lat gwarancji, czy 20, że ta przepompownia będzie funkcjonować. 

Nie znajdziemy w Polsce ani jednego inspektora, bo jeżeli ja ogłaszam czy w przetargu, 

czy w zapytaniu ofertowym, a w ogóle po drugie inspektor nadzoru to jest osoba 

odpowiedzialna, zacznijmy od tego. On dostał uprawnienie, nie dostał za darmo. Ileś lat 

pracuje, ileś lat ma doświadczeń, ileś budów prowadził itd. My możemy po prostu mówić, 

dlaczego 10, 15 lat. Wszędzie, Kąty Wr. wymieniają przepompownie, Środa Śl. kilka 

przepompowni wymienia rocznie. Są takie sytuacje, że się wymienia. I teraz, czy ktoś 15 

czy 20 lat była wybudowana przepompownia i ja jako wójt mam szukać winnego, to jest 

abstrakcja. Przepraszam za określenie, nie chcę nikogo urazić, to jest abstrakcja.  

 

Ryszard Pisarek – Panie wójcie ta przepompownia nie była budowana za pana i tutaj nikt 

nie ma pretensji do pana. Tutaj kolega powiedział. Ja muszę państwu powiedzieć 

szczerze, jak to się robi, że takie przepompownie padają. A ja panu wójtowi powiem 

szczerze. Tak samo jak wójt powołał na zadaszenie gimnazjum zrobił pan ekspertyzę i 

chwała panu, bo część środków odzyskał. Proszę państwa, powiem państwu szczerze, 

każdy ma przydomowe jakieś roboty, budowlankę, dom buduje, fundamenty robi, to 

wszystko robi. Ja muszę państwu powiedzieć szczerze, tu pies pogrzebny, bo inspektor 

nadzoru powinien być podczas zalewania fundamentów w studni, czy ona jest 

prostokątna, czy. Ja państwu powiem szczerze, gdzie ja upatruję błąd inspektora 

nadzoru, ja to publicznie powiem. Nie było zagęszczenia betonu panie wójcie, bo gdyby 

był zagęszczony beton, odpowiedniej jakości beton, czy B52, czy B25, jeżeli jest 

odpowiednio zagęszczony, to przepraszam najmocniej pana wójta, jeżeli budujemy 

drapacze chmur we Wrocławiu tam, gdzie są fundamenty wylane, jest zbiornik, to 

niestety jest tzw. protokół zagęszczenia i tego protokołu tutaj nie ma. A kto ponosi winę? 

Chwileczkę, chodzi o taką rzecz. Część radnych mówi, lepiej to finansować niż 

modernizować. Musimy znaleźć przyczynę, dlaczego będziemy modernizować za chwilę 

następną, dlatego już tak podpowiadam. Te wszystkie papierzyska panie przewodniczący 

muszą być ułożone i dlatego materiały wbudowane. Ja to wszystko ok, ok. A jeszcze 

powiem na koniec, wbudowana jest chińszczyzna. Chińskie materiały są wbudowywane. 

Jeżeli taki protokół zagęszczenia jest w UG to ja się wtedy wycofuję, jeżeli tego protokołu 

nie ma, jest to przyczyna, że ten fundament był niezagęszczony.  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Proszę państwa, ja bym prosił, mamy gości, mamy 

sołtysów, żeby nie wprowadzać mieszkańców w błąd. Inspektor nadzoru to nie jest taka 

osoba, że robimy inwestycję tak jak tutaj za 450 tys., on podpisuje umowę i przyjeżdża 

na odbiór. Inspektor nadzoru poszczególne prace podpisuje w dzienniku budowy, pan 

dobrze wie, panie radny, odbiera te roboty itd. Nie tworzy nikt fikcji. No nie mówcie 

takich rzeczy publicznie, że inspektorzy nadzoru to są nieuczciwi ludzie. To są uczciwi 

ludzie. Nie można kogoś obrażać. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie wójcie dziękuję. Jeżeli trzeba 

jakieś szczegółowe elementy tej sprawy rozpatrzyć, to komisja merytoryczna może się 

tym zająć.  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – My nawet materiały, jaka grubość np. rury ma być, PCV, 

jakiej twardości, wszystko to jest w specyfikacji. To nie ma, przepraszam bardzo, że ktoś 

włoży chińszczyznę. Mieliśmy takie przypadki na terenie powiatu kilka ładnych lat temu, 

że wybudowali rurociąg 3 km na wodę, puścili wodę, a one się zassały, ponieważ miały 

cienkie ścianki itd. A jak cienkie ścianki, coś ciężkiego upadło na tą rurę i po prostu 

wykopywali, całe rurociągi nowe zakładali. W specyfikacji jest wszystko. Nie ma proszę 

państwa chińszczyzny. A wracając do chińszczyzny ostatnio mówią, że chińszczyzna 

jeszcze lepsza jest od innych krajów. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie wójcie szczegółowo może tym się 

zająć komisja, w ramach swoich komisyjnych. 
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Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Chciałabym zaproponować, abyśmy tą dyskusję 

przenieśli na komisję, a raczej przychylili się do tego, co pan radny, przewodniczący 

Pisarek troszkę ponad godzinę temu prosił, żebyśmy nie uprawiali takiej dyskusji na sesji, 

tylko na komisjach.  

 

Janina Gawlik - Ja dołączając się do pani radnej, żeby przenieś to na komisję, a żebyśmy 

mieli nad czym dyskutować to myślę, że za czasów pana radnego Pisarka, który na 

początku, w 90 latach był radnym, znawcą ogólnym, może wyjaśni mi, dlaczego w 

Piotrowicach śmierdzi i jakie zostały użyte materiały? Bardzo bym prosiła ten temat, na 

piśmie odpowiedzieć mi, pan wtedy nadzorował, jako radny podnosił głos, inspektora 

zatrudniał. Na pewno dojdziemy, dlaczego w Piotrowicach śmierdzi.  

 

Barbara Kuriata-Puzio – Chciałabym się odnieść do oświadczenia, które złożył pan Fita. Ja 

chciałbym powiedzieć, że z punktu widzenia mojej osoby jestem niezadowolona, nie jest 

to dla mnie wystarczające, ponieważ nie padło tam w żadnym miejscu słowo 

przepraszam.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – z oświadczeniem pana Mariana Fity 

będzie można zapoznać się w dokumentacji sesyjnej, ponieważ będzie to stanowiło 

załącznik do protokołu.  

 

Ad.18. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jeszcze trzy uchwały wprowadzone 

przez wójta. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu na dofinansowanie 

zadania pn. „Rozbudowa Stacji Uzdatniania Wody w miejscowości Wilków Średzki”. 

Otwieram dyskusję w tym punkcie. Nie widzę chętnych do zabrania głosu. Zamykam 

dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o 

podniesienie ręki? 

  kto jest za  - 14 głosów za 

  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.19. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Uchwała w sprawie  wyrażenia zgody na 

dokonanie darowizny nieruchomości położonej w miejscowości Godków, stanowiącej 

własność Gminy Kostomłoty. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Nie widzę chętnych do 

zabrania głosu. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 

  kto jest za  - 14 głosów za 

  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.20. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Trzecia uchwała w sprawie wyrażenia 

zgody na dokonanie darowizny nieruchomości zabudowanej, położonej w miejscowości 

Osiek, stanowiącej własność Gminy Kostomłoty. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Nie 

widzę chętnych do zabrania głosu. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 

  kto jest za  - 14 głosów za 

  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 21. 
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zamykam dzisiejsze posiedzenie. 

 

Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 

Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 14.56. 
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Załącznik nr 1  

 

 
S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 

z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na                                          

XLV sesji w dniu 19 grudnia 2017 r.  

 

1.  Uchwała Nr XLV/281/17 w sprawie  przyjęcia WPF Gminy Kostomłoty. 

 Uchwała będzie realizowana w latach 2018-2029. 

 

2.  Uchwała Nr XLV/282/17 w sprawie  budżetu Gminy Kostomłoty na 2018 r. 

 Uchwała będzie realizowana w roku bieżącym. 

 

3. Uchwała Nr XLV/283/17 w sprawie  zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 

2017 rok. 

Dochody budżetu gminy – 27.203.901,95 zł 

Wydatki budżetu gminy – 27.913.692,44 zł. 

 

4. Uchwała Nr XLV/284/17 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych oraz ustalenia jej przebiegu. 

Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Dolnośląskiego. 

 

 

 

Ponadto w/w uchwały przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 

Wojewódzkiego we Wrocławiu oraz do RIO we Wrocławiu (poz.1, 2, 3). 
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Załącznik nr 2 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


